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PROTOKÓŁ Nr LXXIX/2023 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 27 lipca 2023 roku 

 

Ad. pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył LXXIX w bieżącej kadencji obrady 

Sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. Poinformował, że sesja została zwołana w oparciu o art. 

20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, czyli na wniosek Burmistrza. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji udział bierze 

13 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Poinformował, że w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 

przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO a także art.20 ust.1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r., poz. 40) 

poinformował, że obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Lista obecności radnych zostaje załączona do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną 

część. 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do pana przewodniczącego z wnioskiem o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu pn. „Sprawy różne”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Panią Burmistrz o odniesienie się do projektu 

uchwały dotyczącego świetlicy.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska zwróciła się do Radnych Rady Miejskiej 

o wprowadzenie punktu dotyczącego użyczenia świetlicy dla stowarzyszenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy pani burmistrz wnioskuje o wprowadzenie  

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność Gminy 

Stąporków, położonym w miejscowości Czarna. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska potwierdziła.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek złożony przez radnego 

Edwarda Mazura w sprawie wprowadzenia do porządku obrad punktu sprawy różne. 

Poinformował, iż sesja została zwołana o  art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. w związku 

z tym zwrócił się do wnioskodawcy o wyrażenie zgody na zmianę porządku obrad  

i wprowadzenia punktu sprawy różne. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska nie wyraziła zgody. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod zgłosowanie wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność Gminy 

Stąporków, położonym w miejscowości Czarna.  

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 12 głosów 

− „przeciw”- 1 głosów 

− „wstrzymało się” –0 głos 

wprowadziła projekt uchwały, który został umieszczony w porządku obrad w pkt.3 ppkt.e. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
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Radny Edward Mazur odniósł się do słów Przewodniczącego Rady Miejskiej mówiących  

o tym, że to wnioskodawca decyduje o zwołaniu sesji. Podkreślił, że to przewodniczący zwołuje 

sesję, a nie burmistrz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się do art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym 

mówiącym o sesji zwoływanej na wniosek burmistrza. Dodał, że w przypadku wyrażenia przez 

burmistrza zgody o wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały poddaje go pod 

głosowanie. Wyjaśnił , iż wniosek może nie uzyskać większości przez radnych i wówczas może 

nie zostać wprowadzony. Podkreślił, że przede wszystkim musi zostać uzyskana zgoda 

wnioskodawcy. 

Radny Edward Mazur powiedział, że bezwzględną większością głosów radni mogą podjąć 

decyzję w przypadku zgłoszonego wniosku, który tym razem dotyczy „Spraw różnych”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, iż wniosek na prośbę radnych może zostać 

poddany pod głosowanie. Dodał, iż sesja zwołana jest na wniosek burmistrza.  

Ogłosił przerwę w obradach.  

Posiedzenie sesji wznowiono kontynuując punkt 2 porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się do uwag radnego Edwarda Mazura. Wyjaśnił, 

że zmiana w porządku obrad sesji w trybie zwykłym jak i art. 20 ust. 3 może być dokonywana 

zgodnie z punktem 1a poprzez bezwzględną większość rady, lecz w przypadku sesji zwołanej 

w oparciu o art. 20 ust. 3 dodatkowo ma moc podpunkt ust. 4, który mówi o tym, że musi być 

zgoda wnioskodawcy.  

W związku z dalszym brakiem pytań i uwag do projektu porządku obrad LXXIX sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 11 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

Przyjęła porządek obrad LXXX sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad. pkt. 3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekty uchwał zaopiniowane pozytywnie, 

co do zgodności z prawem zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji, 

a ponieważ wszyscy radni są w ich posiadaniu nie zachodzi potrzeba odczytywania.  

Ad. pkt. 3 ppkt. a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2023-2030. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do Skarbnika Gminy. Powiedział, że wydatki bieżące nie 

mogą być większe od dochodów bieżących. Dodał, iż dokument przedstawia, iż wydatki są 

wyższe o kwotę ponad 1 mln zł. Poinformował, iż w czasie pandemii sytuacja taka była 

dopuszczalna. Poprosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie.  

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic powiedział, że taka sytuacja zaistniała. Powiedział,  

że rozporządzenie zostało utrzymane w mocy i decyzją z września ubiegłego roku 

poinformowano, iż taka tendencja może mieć miejsce. Dodał, że w gminie sytuacja ta ma 

miejsce od ok. lutego br. Dodał, że jeżeli było by to nieprawidłowe, wówczas Regionalna Izba 

Obrachunkowa badająca poszczególne uchwały nakazałaby wprowadzenie poprawek uchwał 

doprowadzając do nadwyżki budżetowej. 

Radny Edward Mazur zapytał o wolne środki. Dodał, iż z sesji na sesję są coraz większe. 

Powiedział, że obecnie zostały zwiększone w  stosunku do poprzedniej sesji o kwotę  

1 400 000 zł. Zapytał, ile jest wolnych środków w tzw. zanadrzu. Stwierdził, że na każdej sesji 
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zwiększane są wydatki, a jak zwiększa się deficyt, to pokrywane są z tzw. wolnych środków. 

Ponownie podkreślił, że z sesji na sesję środki te są coraz większe. Poprosił o wyjaśnienie. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, iż są to nadwyżki budżetowe, wolne środki z lat poprzednich. 

Podkreślił, że należy się z tego faktu cieszyć, bo można z nich pokryć niedobory budżetowe 

zarówno w wydatkach bieżących, jak i majątkowych. Powiedział, że wolne środki na koniec 

zeszłego roku wynosiły 20 700 000 zł, a środki znaczone to kwota w wysokości ok.  

4 922 000 zł. Skarbnik Gminy powiedział, że wykorzystane środki np., za alkohole i inne 

znaczone środki a także środki, które gmina pozyskała i wpłynęły na rachunek w zeszłym roku 

np. na projekt informatyczny w kwocie niespełna 500 tys. zł, to środki znaczone i stanowią 

kwotę prawie 5 mln zł. Wyjaśnił, że środki wolne w kwocie 15 mln zł wynikają z rozliczenia  

z budżetu w latach poprzednich. Dodał, iż gmina do wykorzystania ma kwotę ok. 4 mln. 

Przypomniał, że należy wziąć pod uwagę podwyżki dla nauczycieli, które wynosić będą  

w sumie 1 mln zł. Skarbnik Gminy dodał, że w porównaniu do poprzednich lat znacząco 

wzrasta koszt energii, czyli np. koszty oświetlenia. Poinformował, że przed gminą jeszcze 

ogłoszenie przetargów, które będą rozstrzygane w br. Dodał, iż niejednokrotnie do przetargów 

środki finansowe trzeba dokładać. Podkreślił, że środki, które posiadamy, tj. 20 mln zł pracują, 

a na lokatach zarobiono kwotę 500 000 zł, a do końca roku będzie to ok. 1 mln. Wyjaśnił,  

że pieniądze te finansują inwestycje. Skarbnik podkreślił, że wszystko uzależnione jest  

od przetargów, a może zaistnieć sytuacja, że realizacja budżetu po stronie dochodowej  

i wydatkowej, w tym wolnych środków pozwoli uniknąć zaplanowanego długu na bieżący rok, 

który stanowią obligacje, pożyczki, czy kredyt. Dodał, że dochodziły go słuchy, że bez zgody 

rady, gmina już zaciągnęła kredyt w wysokości 3 mln. Powiedział, że zarówno w pierwszym 

półroczu i na dzień dzisiejszy nie widzi takiej potrzeby. Skarbnik podkreślił, że jeżeli zaistnieje 

taka potrzeba, zostaną przeanalizowane wszystkie wydatki majątkowe, które mają wpływ na 

dług oraz wszystkie wydatki biedzące. Dodał, że będą także analizowane dochody majątkowe 

jak i  bieżące, po to aby odpowiedzieć na pytanie, czy dług w kwocie 3 100 000 zł w tym roku 

będzie niezbędny.  

Radny Edward Mazur powiedział, że wyjaśnienia przedmówcy go nie przekonały. Odniósł 

się do wypowiedzi Skarbnika Gminy w kwestii tego, że gmina posiada 25 mln zł wolnych 

środków. Powiedział, że w raporcie widnieje zapis, że mamy kwotę w wysokości 11 mln zł 

plus ok. 3 mln zł dochodu z poprzednich lat, a 3 mln zł długu spłacane z obligacji, od których 

płacone są odsetki w kwocie ponad 200 tys. zł rocznie. Zapytał, czy zaciągnięte w 2015 roku 

obligacje to obligacje od skarbu państwa, czy osób prywatnych.  

Skarbnik Gminy poinformował, że skarb państwa nie obejmuje obligacji od jednostek 

samorządu terytorialnego, a gmina może objąć obligacje skarbu państwa. Wyjaśnił,  

że obligacje gminy obejmują osoby prywatne lub osoby fizyczne. Skarb państwa nie obejmuje 

obligacji JST. 

Radny Edward Mazur zapytał o to, iż gmina posiada tyle środków własnych, a deficyt 

pokrywany w kwocie 3 mln zł z poprzednich obligacji. Przytoczył kwotę 6 mln, która zawarta 

jest w omawianym dokumencie. 

Skarbnik Gminy poinformował, że jest to dług planowany. Podał przykład, że jeżeli na koniec 

roku jest dług 3 mln 100 zł, a planowane jest 3 mln zł, to gmina będzie robić wszystko,  

aby go nie zaciągnąć. Wyjaśnił, że sytuacja na rynkach związana z inflacją jest bardzo 

dynamiczna i nie wiadomo, jak będą kształtować się m. in. przetargi. Dodał, iż wcześniej 

zaciągnięty dług jest tańszy od tego, który będzie zaciągany. Skarbnik Gminy podkreślił,  

iż celowo jest nie spłacany. Nadmienił, że można spłacić dług lecz z powrotem będzie trzeba 

ponownie zaciągnąć.  

Radny Edward Mazur zapytał, dlaczego dług nie został spłacony, skoro gmina posiada wolne 

środki. 
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Skarbnik Gminy powiedział, iż kwestia wyjaśniona była już niejednokrotnie. Dodał, że w tej 

chwili nie wie, jak będą przedstawiały się przetargi i nie wiadomo także, jakie będą ceny 

energii, a dodatkowo gmina musi zabezpieczyć środki w wysokości 1 mln z przeznaczeniem 

na podwyżki dla nauczycieli. Zwrócił się do Radnego Edward Mazura i wyjaśnił, że w kwocie 

25 mln zł prawie 15 mln zł jest zaangażowanych budżet, a środki te finansują istniejący deficyt.  

Radny Edward Mazur powiedział, iż następuje rozbieżność pomiędzy dokumentami,  

a słowami Skarbnika.  

Skarbnik Gminy powiedział, że  jeżeli radny uważa, iż dokumenty kłamią to należy o tym 

poinformować o tym prokuraturę i wojewodę. Poprosił o nieoczernianie.  

Radny Edward Mazur powiedział, iż w dokumentach jest zapis o długu w kwocie  

6 mln 100 tys. zł. 

Skarbnik Gminy powiedział, iż jest to dług planowany na 31 grudnia br. Dodał, iż obecnie 

wynosi on kwotę 3 mln 100 zł.  

Radny Edward Mazur powiedział, iż z długu w kwocie 6 mln 100 pokrywa się deficyt. 

Skarbnik Gminy poprawił swojego przedmówcę, że deficyt pokrywany jest z kwoty 3 mln,  

a nie jak radny uważa, że z kwoty 6 mln. zł. 

Radny Edward Mazur powiedział, że dług w kwocie 3 mln był wcześniej. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że deficyt planowany był wcześniej i pokrywał 3 mln 100,  

który obecnie pokrywa 3 mln zł, a nie 6 mln.  

Radny Edward Mazur zwrócił się do skarbnika z pytaniem o nie pokrywanie deficytu  

z wolnych środków. Powiedział, iż wolne środki są przy rozliczeniu długu, a to jest nadwyżka 

budżetowa.  

Skarbnik Gminy poprawił przedmówcę informując, iż nie jest to nadwyżka budżetowa, lecz 

wolne środki. Uzasadniając swoją wypowiedź podkreślił, że w ubiegłym roku nastąpił deficyt 

a nie nadwyżka.  

Radny Edward Mazur powiedział, iż z dokumentów wynika, iż w ubiegłym roku wolnych 

środków było 11 mln zł. 

Skarbnik Gminy powiedział, że kwota ta dotyczy środków wykonanych. 

Radny Edward Mazur zapytał o raport. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż debata nad raportem odbyła się na ostatniej 

sesji. Poprosił, aby pytania związane były z projektem uchwały. 

Radny Edward Mazur zapytał o zakup pieca dla miejscowości Odrowąż w kwocie 15 000 zł. 

Poprosił o wyjaśnienie, czy w tym przypadku środki nie powinny być  przekazane dotacją.  

Skarbnik Gminy poinformował, iż budynek należy do gminy i zostaje inwestowany.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z dalszym brakiem pytań i uwag do powyższego 

projektu uchwały poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 10 głosów  

-„przeciw” – 0 głosów 

-„wstrzymało się” – 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr LXXIX/536/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2023-2030, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad. pkt. 3 ppkt. b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków 

na 2023 rok. 

W związku z dalszym brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 10 głosów  

-„przeciw” – 0 głosów 

-„wstrzymało się” – 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr LXXX/543/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2023 

rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad. pkt. 3 ppkt. c) Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Gminie Stąporków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że do przedmiotowego projektu uchwały 

złożono autopoprawkę, która została szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę 

Nr LXXIX/538/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi 

jego integralną część. 

Ad. pkt. 3 ppkt. d) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu 

oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Stąporków.. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że do przedmiotowego projektu uchwały 

złożono autopoprawkę, która została szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła uchwałę 

Nr LXXIX/539/2023 w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznym przedszkolu oraz 

oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi 

jego integralną część. 

Ad. pkt. 3 ppkt. e) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność Gminy 

Stąporków, położonym w miejscowości Czarna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał §1 projektu uchwały. Informując, iż okres 

użyczenia wynosi 3 lata. 

W związku z dalszym brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

-„za” – 10 głosów  

-„przeciw” – 0 głosów 

-„wstrzymało się” – 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr LXXIX/540/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność Gminy 

Stąporków, położonym w miejscowości Czarna, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad. pkt. 4 Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady 

LXXIX sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie dziękując wszystkim za przybycie.  

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita      Jacek Kołodziej  
 


